
Eerste reactie NRTO op het wetsvoorstel voor de verlaging van het wettelijke collegegeld voor 

groepen van studenten  

 

De NRTO heeft met interesse het wetsvoorstel met betrekking tot verlaging van het wettelijk 

collegegeld gelezen en heeft hierover een aantal vragen.  

 

In de toelichting op het wetsvoorstel geeft de minister aan dat het wetsvoorstel beoogt de drempel 

naar het hoger onderwijs te verlagen. Als specifieke doelgroep worden de Mbo-studenten genoemd, 

met name de eerste generatiestudenten wiens ouders niet zelf hebben gestudeerd en waarvoor de 

hoogte van het collegegeld mogelijk een financiële drempel vormt. Als juist deze studenten een extra 

stimulans nodig hebben om te starten in het hoger onderwijs, waarom is er niet gekozen voor het 

verruimen of verhogen van de aanvullende beurs? De aanvullende beurs is tenslotte juist bedoeld 

voor die studenten die een financiële stimulans nodig hebben waarmee de extra investering bij de 

juiste doelgroep terecht komt. 

 

Een ander doel van het wetsvoorstel is het aantrekken van meer studenten naar lerarenopleidingen. 

De toenmalige minister en staatsecretaris hebben in het plan van aanpak Lerarentekort 

aangekondigd een onderzoek te doen naar motieven en ervaren barrières om voor een 

lerarenopleiding te kiezen met als doel dat er gericht maatregelen kunnen worden genomen om de 

instroom te verbeteren. Waarom kiest de minister nu voor deze wetswijziging in plaats van de 

resultaten van dit onderzoek af te wachten en te onderzoeken of al bestaande financiële 

tegemoetkomingen (zoals bijvoorbeeld de tegemoetkoming leraren) kunnen worden uitgebreid of 

aangepast zodat de instroom in de lerarenopleidingen verder wordt gestimuleerd?  

 

Tot slot 

De NRTO mist in dit wetsvoorstel een goede onderbouwing van de noodzaak van het wetsvoorstel. Er 

zijn al meerdere maatregelen die  de genoemde doelgroepen (financieel) tegemoet komen. Het is 

logischer om naar die maatregelen te kijken en daarin waar nodig uit te breiden/aan te passen.  

 

De NRTO zet zich al jaren in voor de kwaliteit van het private onderwijs. Vanuit die rol overleggen we 

graag met het ministerie van OCW over een aanpassing van de huidige voorstellen.  


